
Rada Miejska w Śremie 
ul. Plac 20 Października 1 
        63 – 100 Śrem 
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PAOOR.0002.3.2023.MAM 
 

PROTOKÓŁ NR XLIV/2023 
z XLIV sesji Rady Miejskiej w Śremie 

odbytej 18 maja 2023 r.  w godz. 13:00 – 14:47 
w sali 24 Urzędu Miejskiego w Śremie 

 
Obrady rozpoczęto 18 maja 2023 r. o godz. 13:00, a zakończono 

o godz. 14:47 tego samego dnia. W posiedzeniu wzięło udział 19 radnych. 

• Radny Piotr Mulkowski – nieobecny usprawiedliwiony, 

• Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Mieloszyński - nieobecny 
usprawiedliwiony (delegacja). 

(Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu) 
 
Ponadto w sesji uczestniczyli: 

1. Adam Lewandowski – Burmistrz Śremu, 
2. Bartosz Żeleźny – Zastępca Burmistrza Śremu, 
3. Hanna Brukarczyk – Sekretarz Gminny Śrem, 
4. Krzysztof Lewandowski - Skarbnik Gminy Śrem, 
5. Sławomir Baum – Radca Prawny, 
6. Katarzyna Bednarowicz – Naczelnik Pionu Gospodarowania Przestrzenią 

i Środowiskiem (PPS), 
7. Barbara Jabłońska –Naczelni Pionu Edukacji i Usług Społecznych (PEU), 
8. Robert Mielcarek – Naczelnik Pionu Rolnictwa i Gospodarki Komunalnej 

(PRK), 
9. Donat Tomczak – Naczelnik Pionu Skarbu Gminy (PSG); 
10. Maria Świdurska – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Śremie (OPS), 
11. Marian Goliński – Komendant Straży Miejskiej w Śremie; 
12. Bogdan Borczyński – Sołtys wsi Kawcze; 
13. Mieszkańcy;  
14. Przedstawiciele lokalnych mediów. 
 

(Porządek obrad, zawiadomienia na sesję Rady, ogłoszenie, stanowią załącznik 
nr 2 do protokołu) 
 
Ad. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
 Przewodnicząca Rady Miejskiej w Śremie - Katarzyna Sarnowska 
otwierając XLIV sesję Rady Miejskiej, powitała radnych, Burmistrzów, Panią 
Sekretarz, Pana Skarbnika Gminy, pracowników Urzędu, gości przybyłych 
na sesję Rady, media oraz mieszkańców gminy biorących udział w sesji on-line.  
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 W dalszej kolejności stwierdziła, że na sali jest obecnych 19 radnych, 
a więc Rada jest władna do podejmowania prawomocnych decyzji. 
  Następnie poinformowała, że obrady Rady są transmitowane 
i udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej 
gminy, w związku z tym poprosiła o niewypowiadanie nazwisk czy informacji, 
które mogłyby w jakikolwiek sposób naruszyć dobra osobiste osób trzecich. Dane 
osobowe są chronione zgodnie z rozporządzeniem o ochronie danych 
osobowych z dnia 27 kwietnia 2016 roku i ich podanie bez wyrażenia zgody przez 
osobę zainteresowaną jest zagrożone karami przewidzianymi w rozporządzeniu. 
 
 
Ad. 2. Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Śremie – Katarzyna Sarnowska, 
poinformowała, że porządek obrad został przekazany radnym drogą 
elektroniczną wraz z zawiadomieniem o sesji i zapytała o propozycje zmian. 
Radni nie zgłosili innych propozycji do porządku obrad XLIV sesji Rady. 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XLIII sesji Rady Miejskiej w Śremie. 
4. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady: 

a) w sprawie przystąpienia gminy Śrem do projektu pn. "Rozwój 
Wielkopolskiej Sieci Centrów Usług Społecznych" na lata 2023 - 
2026, realizowanego przez Samorząd Województwa 
Wielkopolskiego oraz Regionalny Ośrodek Polityki Społecznej 
w Poznaniu w ramach Programu Fundusze Europejskie 
dla Wielkopolski; 

b) w sprawie utworzenia Centrum Usług Społecznych w Śremie 
oraz nadania statutu; 

c) w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie 
z wychowania przedszkolnego uczniów; 

d) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego w rejonie ul. Ustronnej i Andersena w Śremie; 

e) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego w rejonie ul. Farnej w Śremie; 

f) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego cmentarza komunalnego w Śremie; 

g) w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego 6 terenów położonych 
na obszarze „Helenki” w Śremie; 
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h) zmieniającego uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
Aneksu Nr 9 do POROZUMIENIA MIĘDZYGMINNEGO zawartego 
w dniu 21 marca 2014 r. w sprawie powierzenia gminie Jarocin 
przygotowania i wykonania zadania pn.: „Zorganizowanie 
i nadzór nad funkcjonowaniem systemu gospodarki odpadami 
i osadami ściekowymi dla gmin objętych porozumieniem wraz 
z budową Zakładu Zagospodarowania Odpadów Jarocin 
z siedzibą w Witaszyczkach z punktami przeładunkowymi”; 

i) w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać 
przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia 
na świadczenie usług w zakresie opróżniania zbiorników 
bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych 
oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych na terenie 
gminy Śrem; 

j) w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez 
właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania 
odpadów komunalnych, opróżniania zbiorników 
bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych 
oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych; 

k) w sprawie nadania nazwy rondu zlokalizowanemu 
w miejscowości Psarskie w gminie Śrem; 

l) w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny 
nieruchomości położonych w Wyrzece i Dąbrowie na rzecz 
powiatu śremskiego; 

m) w sprawie udzielenia Województwu Wielkopolskiemu pomocy 
finansowej w formie dotacji celowej na pokrycie części wkładu 
własnego w związku z realizacją Projektu pn. „Rewitalizacja linii 
kolejowej nr 369 na odcinku Śrem – Czempiń” w ramach 
Programu Uzupełniania Lokalnej i Regionalnej Infrastruktury 
Kolejowej – Kolej+ do 2029 roku; 

n) w sprawie udzielenia Województwu Wielkopolskiemu pomocy 
finansowej w formie dotacji celowej przeznaczonej na realizację 
inwestycji drogowej; 

o) zmieniającego uchwałę w sprawie uchwały budżetowej gminy 
Śrem na 2023 rok; 

p) zmieniającego uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Śrem na lata 2023 – 2033; 

q) w sprawie uznania skargi na Burmistrza Śremu za bezzasadną; 
r) w sprawie ustanowienia sztandaru gminy Śrem oraz ustalenia 

zasad jego używania. 
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5. Rozpatrzenie projektów obwieszczeń Rady Miejskiej w Śremie 
w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały: 

a) w sprawie Regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych 
w szkołach prowadzonych przez gminę Śrem; 

b) w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości budynków 
lub ich części, w których wykonano remont elewacji; 

c) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego obszaru położonego w Śremie. 

6. Informacja o zgłoszonych żądaniach, o których mowa w art. 36 ust. 1–
3 i ust. 5 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu 
i zagospodarowaniu przestrzennym, i wydanych decyzjach, o których 
mowa w art. 37 ust. 6 i 7 ustawy, w okresie od 23 kwietnia 2022 r. do 26 
kwietnia 2023 r. 

7. Współpraca gminy Śrem z organizacjami pozarządowymi. 
8. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Śremie 

za 2022 rok. 
9. Ocena zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę lokalnej 

sytuacji społecznej i demograficznej za 2022 rok. 
10. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 
11. Interpelacje i zapytania radnych, wolne głosy. 
12. Zamknięcie sesji. 
 

 
 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z XLIII sesji Rady Miejskiej w Śremie. 
Przewodnicząca Rady - Katarzyna Sarnowska poinformowała, że protokół 

z XLIII sesji Rady Miejskiej w Śremie był wyłożony do wglądu w Zespole Obsługi 
Rady. Do protokołu nie zgłoszono uwag. Przewodnicząca Rady stwierdziła, 
że protokół z XLIII sesji zostaje przez Radę przyjęty bez odczytywania. 
 
 
Ad. 4. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady: 
 

a) w sprawie przystąpienia gminy Śrem do projektu pn. "Rozwój 
Wielkopolskiej Sieci Centrów Usług Społecznych" na lata 2023 - 2026, 
realizowanego przez Samorząd Województwa Wielkopolskiego oraz 
Regionalny Ośrodek Polityki Społecznej w Poznaniu w ramach Programu 
Fundusze Europejskie dla Wielkopolski; 

Głos zabrał Burmistrz Adam Lewandowski poinformował, że w bieżącym 
tygodniu odbyła się konferencja, na której przekazano wszystkie informacje 
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jak krok po kroku będzie odbywało się przekształcenie Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Centrum Usług Społecznych. Przekazał, że do podjęcia decyzji 
w sprawie przekształcenia OPS w CUS przekonały go 3 elementy: 

• po pierwsze OPS kojarzą się przede wszystkim z zasiłkami oraz 
wszelkimi możliwościami wsparcia finansowego, a tak naprawdę zakres 
wsparcia jest dużo szerszy np. usługi opiekuńcze dla seniorów czy osób 
niepełnosprawnych, 

• po drugie posiadanie bazy, która zostanie zmodyfikowana; 

• po trzecie posiadanie wykwalifikowanej kadry. Przy tej samej ilości 
osób zatrudnionych można poprawić funkcjonowanie instytucji. 

 
Następnie Kierownik OPS – Maria Świdurska zreferowała projekt uchwały. 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto. 
 
Przewodniczący Komisji Pomocy Społecznej, Ochrony Zdrowia i Środowiska – 
Zdzisław Żeleźny poinformował, że projekt uchwały Komisja zaopiniowała 
pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 
w sprawie przystąpienia gminy Śrem do projektu pn. "Rozwój Wielkopolskiej 
Sieci Centrów Usług Społecznych" na lata 2023 - 2026, realizowanego przez 
Samorząd Województwa Wielkopolskiego oraz Regionalny Ośrodek Polityki 
Społecznej w Poznaniu w ramach Programu Fundusze Europejskie 
dla Wielkopolski. 
 
WYNIKI: ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch (ZA), 
Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski (ZA), Andrzej 
Mieloszyński (NIEOBECNI), Piotr Mulkowski (NIEOBECNI), Robert Piątek (ZA), 
Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa 
(ZA), Cezary Strzelec (ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna Wachowiak (ZA), 
Rafał Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz Wiśniewski (ZA), Tomasz 
Wojna (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Uchwała Nr 496/XLIV/2023 jednogłośnie została podjęta. 
(Uchwała Nr 496/XLIV/2023 stanowi załącznik nr 3 do protokołu) 
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b) w sprawie utworzenia Centrum Usług Społecznych w Śremie oraz nadania 
statutu; 

Projekt uchwały zreferowała Kierownik OPS – Maria Świdurska. 
 
Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto. 
 
Przewodniczący Komisji Pomocy Społecznej, Ochrony Zdrowia i Środowiska – 
Zdzisław Żeleźny poinformował, że projekt uchwały Komisja zaopiniowała 
pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 
w sprawie utworzenia Centrum Usług Społecznych w Śremie oraz nadania 
statutu. 
 
WYNIKI: ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch (ZA), 
Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski (ZA), Andrzej 
Mieloszyński (NIEOBECNI), Piotr Mulkowski (NIEOBECNI), Robert Piątek (ZA), 
Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa 
(ZA), Cezary Strzelec (ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna Wachowiak (ZA), 
Rafał Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz Wiśniewski (ZA), Tomasz 
Wojna (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Uchwała Nr 497/XLIV/2023 jednogłośnie została podjęta. 
(Uchwała Nr 497/XLIV/2023 stanowi załącznik nr 4 do protokołu) 

 
 

c) w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 
przedszkolnego uczniów; 

Projekt uchwały zreferowała Naczelnik PEU – Barbara Jabłońska. 
 
Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie posiedzenia. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
Radny Tomasz Jakuszek zapytał, jaki procent dzieci uczęszczających do placówek 
ponosi koszty pozostawania po godzinach? 
Naczelnik PEU Barbara Jabłońska odpowiedziała, że nie da się określić procentu, 
ponieważ wszystkie dzieci, które, korzystają z wychowania przedszkolnego 
po godz. 13:00 będą ponosiły opłatę. Przedszkola są czynne w różnych 
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godzinach, najwcześniej od 5:30, a najpóźniej do godz. 17:00. Ramowa podstawa 
jest realizowana od godz. 8:00 do godz. 13:00 i w tym czasie opieka jest 
bezpłatna. Każda rozpoczęta godzina po godzinie 13:00 jest odpłatna - 
1,30zł/godz. W każdej gminnej placówce jest elektroniczny pomiar czasu, każdy 
rodzic dysponuje kartą i przy wejściu oraz wyjściu z przedszkola odbija ją. 
Na podstawie tego systemu elektronicznego naliczana jest odpłatność 
w wymiarze miesięcznym.  
Radny Tomasz Jakuszek dodał, że chodziło mu o udział procentowy liczby 
wszystkich dzieci w stosunku do dzieci, które dopłacają. 
Naczelnik PEU Barbara Jabłońska odpowiedziała, że w wszystkich przedszkolach 
gminnych jest ok. 1300 dzieci w tym ok. 300 w oddziałach przedszkolnych. 
Trudno jest określić % udział dzieci, ponieważ, rodzice zapisują dzieci 
z wyprzedzeniem na całodzienny pobyt w przedszkolu, ale może zechcieć 
odebrać dziecko wcześniej to ma do tego prawo. Także jest to indywidualna 
sprawa każdego z rodziców o której godzinie będzie odbierać dziecko. 
Rozliczenia są comiesięcznie ze zwrotem nadpłaty za niewykorzystane godziny. 
Burmistrz Adam Lewandowski poinformował, że na każde dziecko, które chodzi 
do przedszkola publicznego gmina dopłaca 1152 zł miesięcznie. Zwrócił także 
uwagę, że gmina dopłaca do dzieci uczęszczających do przedszkoli zarówno 
publicznych jak i prywatnych - w przypadku przedszkoli niepublicznych dopłata 
wynosi 75%, czyli ok. 900 zł. Rodzic, jeżeli dziecko uczęszcza do przedszkola 
(publicznego) cały miesiąc ponosi jedynie koszt ok. 300 zł. 
Naczelnik PEU Barbara Jabłońska dodała, że 300 zł, które ponoszą rodzice 
to koszt wyżywienia oraz pobytu. 
Dyskusje zakończono. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu – Piotr Rojek poinformował, 
że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 
w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 
przedszkolnego uczniów. 
 
WYNIKI: ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch (ZA), 
Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski (ZA), Andrzej 
Mieloszyński (NIEOBECNI), Piotr Mulkowski (NIEOBECNI), Robert Piątek (ZA), 
Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa 
(ZA), Cezary Strzelec (ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna Wachowiak (ZA), 



8 

 

Rafał Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz Wiśniewski (ZA), Tomasz 
Wojna (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Uchwała Nr 498/XLIV/2023 jednogłośnie została podjęta. 
(Uchwała Nr 498/XLIV/2023 stanowi załącznik nr 5 do protokołu) 

 
d) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

w rejonie ul. Ustronnej i Andersena w Śremie; 
Projekt uchwały zreferowała Naczelnik PPS – Katarzyna Bednarowicz. 
 
Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto. 
 
Przewodniczący Komisji Komunalnej i Rozwoju – Piotr Rojek poinformował, 
że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 
w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie 
ul. Ustronnej i Andersena w Śremie 
 
WYNIKI: ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch (ZA), 
Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski (ZA), Andrzej 
Mieloszyński (NIEOBECNI), Piotr Mulkowski (NIEOBECNI), Robert Piątek (ZA), 
Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa 
(ZA), Cezary Strzelec (ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna Wachowiak (ZA), 
Rafał Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz Wiśniewski (ZA), Tomasz 
Wojna (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Uchwała Nr 499/XLIV/2023 jednogłośnie została podjęta. 
(Uchwała Nr 499/XLIV/2023 stanowi załącznik nr 6 do protokołu) 
 

e) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
w rejonie ul. Farnej w Śremie; 

Projekt uchwały zreferowała Naczelnik PPS – Katarzyna Bednarowicz. 
 
Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie posiedzenia. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
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Radny Tomasz Jakuszek zapytał, jaką opinię ma obecny właściciel w sprawie 
tych planów? 
Naczelnik PPS Katarzyna Bednarowicz odpowiedziała, że właściciel nie zgłaszał 
żadnych uwag ani wniosków, więc można uznać, że jest neutralny.  
Burmistrz Adam Lewandowski dodał, że właścicielem tej nieruchomości 
jest nadal Skarb Państwa. Obecnie trwa postepowanie pozyskania tego terenu 
od Krajowego Zasobu Nieruchomości (KZN). Już 3 krotnie podejmowaliśmy próby 
przekazania przez KZN nieodpłatnie na rzecz gminy przedmiotowej 
nieruchomości. Jako Gmina przekazaliśmy w sposób nieodpłatny nieruchomość 
pod nową Komendę Państwowej Straży Pożarnej przy ul. Grunwaldzkiej. 
KZN postawił warunek, że przekaże nam te nieruchomość, ale przejmie udziały 
w gminnej spółce TBS, na co absolutnie się nie godzimy. W związku z powyższym 
zapadła decyzja, aby inwestycję budowy nowego osiedla skumulować w części, 
która jest własnością naszej spółki plus aportem przenieśliśmy działkę o pow. 
2ha, na której będzie zlokalizowana fotowoltaika, która będzie źródłem ciepła 
tego osiedla. Podzielono proces projektowana tego osiedla na dwa etapy: 

I. budowa 192 mieszkań, na naszych nieruchomościach, 
II. w momencie, gdy dojdzie do przekazania nieruchomości po byłej 

Komendzie PSP, zostanie wybudowanych dodatkowo 105 mieszkań.  
Radny Tomasz Jakuszek, stwierdził, że w procedurze zmiany mpzp nie ma 
obowiązku informowania właściciela o zmianach tego planu, czyli rozumie, 
że Skarb Państwa nie jest informowany o tej zmianie i jeżeli się sam 
nie zorientuje to nie będzie miał wiedzy o dokonanych zmianach. 
Naczelnik PPS Katarzyna Bednarowicz odpowiedziała, że myśli, iż Skarb Państwa 
wie co się dzieje. Ponieważ KZN w sposób pośredni uczestniczył w rozmowach 
dotyczących sposobu zagospodarowania tego terenu. Dodała, że niestety 
nieznajomość prawa szkodzi. 
Dyskusję zakończono. 
 
Przewodniczący Komisji Komunalnej i Rozwoju – Piotr Rojek poinformował, 
że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 
w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie 
ul. Farnej w Śremie. 
 
WYNIKI: ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch (ZA), 
Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski (ZA), Andrzej 
Mieloszyński (NIEOBECNI), Piotr Mulkowski (NIEOBECNI), Robert Piątek (ZA), 
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Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa 
(ZA), Cezary Strzelec (ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna Wachowiak (ZA), 
Rafał Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz Wiśniewski (WSTRZYMUJĘ 
SIĘ), Tomasz Wojna (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Uchwała Nr 500/XLIV/2023 większością głosów „za” została podjęta. 
(Uchwała Nr 500/XLIV/2023 stanowi załącznik nr 7 do protokołu) 
 

f) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
cmentarza komunalnego w Śremie; 

Projekt uchwały zreferowała Naczelnik PPS – Katarzyna Bednarowicz. 
 
Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto. 
 
Przewodniczący Komisji Komunalnej i Rozwoju – Piotr Rojek poinformował, 
że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 
w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego cmentarza 
komunalnego w Śremie. 
 
WYNIKI: ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch (ZA), 
Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski (ZA), Andrzej 
Mieloszyński (NIEOBECNI), Piotr Mulkowski (NIEOBECNI), Robert Piątek (ZA), 
Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa 
(ZA), Cezary Strzelec (ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna Wachowiak (ZA), 
Rafał Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz Wiśniewski (ZA), Tomasz 
Wojna (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Uchwała Nr 501/XLIV/2023 jednogłośnie została podjęta. 
(Uchwała Nr 501/XLIV/2023 stanowi załącznik nr 8 do protokołu) 
 

g) w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego 6 terenów położonych na obszarze 
„Helenki” w Śremie; 

Projekt uchwały zreferowała Naczelnik PPS – Katarzyna Bednarowicz. 
 
Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie posiedzenia. 
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Dyskusji nie podjęto. 
 
Przewodniczący Komisji Komunalnej i Rozwoju – Piotr Rojek poinformował, 
że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego 6 terenów położonych na obszarze „Helenki” 
w Śremie 
WYNIKI: ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch (ZA), 
Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski (ZA), Andrzej 
Mieloszyński (NIEOBECNI), Piotr Mulkowski (NIEOBECNI), Robert Piątek (ZA), 
Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa 
(ZA), Cezary Strzelec (ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna Wachowiak (ZA), 
Rafał Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz Wiśniewski (ZA), Tomasz 
Wojna (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Uchwała Nr 502/XLIV/2023 jednogłośnie została podjęta. 
(Uchwała Nr 502/XLIV/2023 stanowi załącznik nr 9 do protokołu) 
 

h) zmieniającego uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie Aneksu 
Nr 9 do POROZUMIENIA MIĘDZYGMINNEGO zawartego w dniu 21 marca 
2014 r. w sprawie powierzenia gminie Jarocin przygotowania i wykonania 
zadania pn.: „Zorganizowanie i nadzór nad funkcjonowaniem systemu 
gospodarki odpadami i osadami ściekowymi dla gmin objętych 
porozumieniem wraz z budową Zakładu Zagospodarowania Odpadów 
Jarocin z siedzibą w Witaszyczkach z punktami przeładunkowymi”; 

Projekt uchwały zreferował Naczelnik PRK – Robert Mielcarek. 
 
Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie posiedzenia. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
Radny Grzegorz Wiśniewski poprosił o wyłączenie z głosowania. 
Dyskusje zakończono. 
 
Przewodniczący Komisji Komunalnej i Rozwoju – Piotr Rojek poinformował, 
że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
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Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie Aneksu Nr 9 
do POROZUMIENIA MIĘDZYGMINNEGO zawartego w dniu 21 marca 2014 r. 
w sprawie powierzenia gminie Jarocin przygotowania i wykonania zadania pn.: 
„Zorganizowanie i nadzór nad funkcjonowaniem systemu gospodarki odpadami 
i osadami ściekowymi dla gmin objętych porozumieniem wraz z budową Zakładu 
Zagospodarowania Odpadów Jarocin z siedzibą w Witaszyczkach z punktami 
przeładunkowymi”. 
WYNIKI: ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch (ZA), 
Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski (ZA), Andrzej 
Mieloszyński (NIEOBECNI), Piotr Mulkowski (NIEOBECNI), Robert Piątek (ZA), 
Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa 
(ZA), Cezary Strzelec (ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna Wachowiak (ZA), 
Rafał Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz Wiśniewski (BRAK GŁOSU), 
Tomasz Wojna (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Uchwała Nr 503/XLIV/2023 większością głosów „za” została podjęta. 
(Uchwała Nr 503/XLIV/2023 stanowi załącznik nr 10 do protokołu) 

 
i) w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca 

ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na świadczenie usług w zakresie 
opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach 
przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych na 
terenie gminy Śrem; 

Projekt uchwały zreferował Naczelnik PRK – Robert Mielcarek. Zgłosił również 
autopoprawki: § 1 zamiast "Okresla się" winno być " Określa się", § 2. 1) a) 
zamiast "2022 r." winno być "2002 r." oraz § 2. 1) b) zamiast "ww" winno być 
"w". (Autopoprawki stanowią załącznik nr 11 do protokołu) 
 
Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto. 
 
Przewodniczący Komisji Komunalnej i Rozwoju – Piotr Rojek poinformował, 
że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia w sprawie 
określenia wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający 
się o uzyskanie zezwolenia na świadczenie usług w zakresie opróżniania 
zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych 
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oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych na terenie gminy Śrem 
uchwały wraz z zgłoszonymi autopoprawkami. 
WYNIKI: ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch (ZA), 
Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski (ZA), Andrzej 
Mieloszyński (NIEOBECNI), Piotr Mulkowski (NIEOBECNI), Robert Piątek (ZA), 
Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa 
(ZA), Cezary Strzelec (ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna Wachowiak (ZA), 
Rafał Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz Wiśniewski (ZA), Tomasz 
Wojna (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Uchwała Nr 504/XLIV/2023 jednogłośnie została podjęta. 
(Uchwała Nr 504/XLIV/2023 stanowi załącznik nr 12 do protokołu) 

 
Sale obrad opuścił Zdzisław Żeleźny. 

 
j) w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 

nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych, 
opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach 
przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych; 

Projekt uchwały zreferował Naczelnik PRK – Robert Mielcarek. 
 
Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto. 
 
Przewodniczący Komisji Komunalnej i Rozwoju – Piotr Rojek poinformował, 
że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 
w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 
nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych, 
opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach 
przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych. 
WYNIKI: ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch (ZA), 
Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski (ZA), Andrzej 
Mieloszyński (NIEOBECNI), Piotr Mulkowski (NIEOBECNI), Robert Piątek (ZA), 
Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa 
(ZA), Cezary Strzelec (ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna Wachowiak (ZA), 
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Rafał Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz Wiśniewski (ZA), Tomasz 
Wojna (ZA), Zdzisław Żeleźny (BRAK GŁOSU) 
 
Uchwała Nr 505/XLIV/2023 większością głosów „za” została podjęta. 
(Uchwała Nr 505/XLIV/2023 stanowi załącznik nr 13 do protokołu) 

 
Na salę obrad wrócił Radny Zdzisław Żeleźny. 

 
k) w sprawie nadania nazwy rondu zlokalizowanemu w miejscowości 

Psarskie w gminie Śrem; 
Projekt uchwały zreferował Naczelnik PSG – Donat Tomczak. 
 
Następnie głos zabrał Burmistrz Śremu Adam Lewandowski, który poinformował, 
że rozpoczął się także proces renowacji ronda jak i renowacji figury, która 
znajduję się w centrum tego ronda. W porozumieniu z Radą Sołecką i Parafią 
na Helenkach, figura została już odrestaurowana na koszt parafii. Dodał, 
że oficjalnie nadanie imienia nastąpi we wrześniu. 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto. 
 
Przewodniczący Komisji Wsi i Samorządu – Krzysztof Lewandowski 
poinformowała, że Komisja zaopiniował projekt uchwały pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 
w sprawie nadania nazwy rondu zlokalizowanemu w miejscowości Psarskie 
w gminie Śrem  
WYNIKI: ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch (ZA), 
Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski (ZA), Andrzej 
Mieloszyński (NIEOBECNI), Piotr Mulkowski (NIEOBECNI), Robert Piątek (ZA), 
Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa 
(ZA), Cezary Strzelec (ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna Wachowiak (ZA), 
Rafał Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz Wiśniewski (ZA), Tomasz 
Wojna (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Uchwała Nr 506/XLIV/2023 jednogłośnie została podjęta. 
(Uchwała Nr 506/XLIV/2023 stanowi załącznik nr 14 do protokołu) 
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l) w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości 
położonych w Wyrzece i Dąbrowie na rzecz powiatu śremskiego; 

Projekt uchwały zreferował Naczelnik PSG – Donat Tomczak. 
 
Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto. 
 
Przewodnicząca Komisji Budżetowej – Barbara Ratajczak poinformowała, 
że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Komunalnej i Rozwoju – Piotr Rojek poinformował, 
że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie wyrażenia zgody na 
dokonanie darowizny nieruchomości położonych w Wyrzece i Dąbrowie na rzecz 
powiatu śremskiego 
WYNIKI: ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch (ZA), 
Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski (ZA), Andrzej 
Mieloszyński (NIEOBECNI), Piotr Mulkowski (NIEOBECNI), Robert Piątek (ZA), 
Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa 
(ZA), Cezary Strzelec (ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna Wachowiak (ZA), 
Rafał Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz Wiśniewski (ZA), Tomasz 
Wojna (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Uchwała Nr 507/XLIV/2023 jednogłośnie została podjęta. 
(Uchwała Nr 507/XLIV/2023 stanowi załącznik nr 15 do protokołu) 
 

Salę obrad opuścił Radny Krzysztof Lewandowski. 
 

m) w sprawie udzielenia Województwu Wielkopolskiemu pomocy finansowej 
w formie dotacji celowej na pokrycie części wkładu własnego w związku 
z realizacją Projektu pn. „Rewitalizacja linii kolejowej nr 369 na odcinku 
Śrem – Czempiń” w ramach Programu Uzupełniania Lokalnej i Regionalnej 
Infrastruktury Kolejowej – Kolej+ do 2029 roku; 

Głos zabrał Burmistrz Adam Lewandowski, który poinformował, 
że w poprzednim roku Rada przyjęła zmiany w budżecie związane z tą inwestycją. 
Od tamtego czasu zmienił się już wiele m.in. została podpisana umowa pomiędzy 
Samorządem Województwa Wielkopolskiego, a Polskimi Kolejami w ramach 
programu Kolej +. W Wielkopolsce będzie realizowanych 5 takich projektów 
w tym projekt Śremski. Kwota, która znajduje się w umowie to kwota powyżej 
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360mln zł, natomiast wkład własny wynosi 15 %. Połowa wkładu własnego 
to środki pochodzące od Samorządu Województwa Wielkopolskiego, a druga 
połowa od samorządów i partnerów projektu, czyli: Gminy Śrem oraz Gminy 
Czempiń. Natomiast Gmina Brodnica nie złożyła akcesu finansowego. 
 
Projekt uchwały zreferował Naczelnik PSG – Donat Tomczak. Zgłosił również 
autopoprawkę dot. podstawy prawnej – ustawa o finansach publicznych 
dodano poz.803 (Autopoprawka stanowi załącznik nr 16 do protokołu) 
 
Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie posiedzenia. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
Radny Grzegorz Wiśniewski w związku z przedstawioną uchwałą zadał kilka 
pytań: 

1. Jak będzie przebiegała linia?  
2. Ile będzie przystanków i gdzie będą one zlokalizowane? 
3. Ile przyjazdów przez tory kolejowe zostanie zlikwidowane?  
4. Czy Gmina będzie ponosić koszty wykupu gruntów i budowy dróg 

dojazdowych do przejazdów? 
5. Jaka jest prognozowana ilość połączeń? 
6. Ile jako samorząd będziemy musieli dopłacać do połączeń kolejowych? 
7. Z uwagi na dużą inflację, co, gdy koszt inwestycji z planowanych 360 mln 

zł wzrośnie o kilka/kilkanaście milionów w górę? Kto dołoży do realizacji 
tej inwestycji? Co w takim przypadku z wkładem własnym – 
czy samorządy będą musiały partycypować, aby podnieść wkład w górę? 

8. Czy były prowadzone badania, a jeżeli były to na jakiej podstawie 
oszacowano ilość osób korzystających codziennie z tej linii w kierunku 
Poznania? 

Burmistrz Adam Lewandowski odpowiedział, że podpisania umowy między 
samorządem a PKP trwało tak długo, ponieważ został zmodyfikowany wzór 
tej umowy, gdyż w pierwszej wersji PKP chciało m.in. przy wzroście cen 
zrzucić na barki samorządu te koszty. Po 3 miesiącach rozmów sprawy zostały 
uporządkowane i to ceny wzrostu inwestycji będzie ponosił inwestor, czyli 
PKP.  Badania zostały wykonane 4 i 3 lata temu, jeżeli chodzi o obciążenie 
połączeń. Wykazały one, że 5,5tys. dziennie pasażerów skorzysta z linii. Podał 
jako przykład Wolsztyn, gdzie badania wykazały ok. 2tys. pasażerów, a na dziś 
korzysta 8 tysięcy. Poinformował, że pierwszy przystanek będzie przy 
Śremskim Park&Ride na ul. Zamenhofa, na terenie gminy Śrem planowane 
są jeszcze dwa przystanki tj. w Psarskim oraz w Szymanowie. Na terenie 
Gminy Czempiń będzie 1 przystanek, natomiast trwają jeszcze rozmowy 
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projektantów, jeżeli chodzi o przystanki w Gminie Brodnica. Ponadto dodał, 
że nie przewiduje się wykupu nieruchomości pod drogi, ale dopuszcza się to, 
że może być ruszona droga Śrem-Manieczki-Czempiń, która też będzie 
przebiegała w sposób bezpieczny do torowiska. Są to oczywiście 
odpowiednie technologie, które stosuje się w przypadku takie położenia 
torowiska, jak to projektowane na linii Śrem-Poznań. Będzie na pewno 
bardzo ograniczona ilość przejazdów, ale należy zauważyć, że począwszy 
od ul. Sikorskiego do praktycznie Szymanowa jest droga równoległa. Odbędą 
się jeszcze konsultacje z mieszkańcami, już jedne się odbył jeszcze przed 
samym podpisaniem umowy.  
Radny Grzegorz Wiśniewski dopytał, czy dobrze rozumie, że koszty 
dodatkowe spadną na inwestora, czyli PKP i jeżeli wkład własny (ten 15%) 
wzrośnie to te koszty również poniesie PKP?  
Burmistrz Adam Lewandowski odpowiedział, że jeszcze do końca nie jest 
to określone, ale stroną tej umowy jest samorząd województwa 
wielkopolskiego. Jeżeli dzisiaj Rada przyjmie uchwałę w sprawie umowy to na 
tym etapie nie ma w niej żadnego zapisu mówiącego o tym, że będzie 
to podlegało z jakichkolwiek powodów renegocjacji. W tym roku w WPF mam 
wpisane, że przekażemy 360tys. zł i sukcesywnie co roku z zgodnie z zapisami 
będziemy przekazywać zaplanowane środki. 
Radny Grzegorz Wiśniewski dopytał jeszcze o ilość połączeń oraz koszt 
dopłaty do nich. Zapytał również na jakiej podstawie oszacowano, że 5 500 
ludzi będzie korzystać z linii, ponieważ jak orientował się wśród znajomych 
to większość osób dojeżdża do pracy w kierunku Robakowa, Gądek, 
Komornik lub Tarnowa Podgórnego, natomiast osoby uczące się w Poznaniu 
w 90% tam zamieszkują. 
Burmistrz Adam Lewandowski odpowiedział, że badań nie przeprowadzała 
gmina tylko firma, która się specjalizuje w tym zakresie. Dodał, że zostały 3 
powiaty, które nie mają połączeń kolejowych tj. Śrem, Międzychód oraz 
Czarnków. Kolej, która ma powstać nie będzie koleją w systemie 
metropolitarnej tylko koleją państwową, czyli w ramach PKP i nie przewiduje 
się udziału gmin w finansowaniu przejazdów. 
Radny Grzegorz Wiśniewski zapytał, czy w umowie pomiędzy Samorządem 
Województwa Wielkopolskiego, a PKP jest zawarta informacja o trwałości 
tego projektu w latach? 
Burmistrz Adam Lewandowski odpowiedział, że tak finał inwestycji jest 
przewidziany na 2028 i na dziś jest wpisany 2029 rok. 
Radny Grzegorz Wiśniewski powiedział, że pyta o trwałość projektu 
po zakończeniu inwestycji? 
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Burmistrz Adam Lewandowski odpowiedział, że nie wie czy jest taki zapis, 
ale zostanie to sprawdzone i Radnemu przekazane. 
Dyskusję zakończono. 

 
Na salę obrad wrócił Radny Krzysztof Lewandowski. 

 
Przewodnicząca Komisji Budżetowej – Barbara Ratajczak poinformowała, 
że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 
w sprawie udzielenia Województwu Wielkopolskiemu pomocy finansowej 
w formie dotacji celowej na pokrycie części wkładu własnego w związku 
z realizacją Projektu pn. „Rewitalizacja linii kolejowej nr 369 na odcinku Śrem – 
Czempiń” w ramach Programu Uzupełniania Lokalnej i Regionalnej Infrastruktury 
Kolejowej – Kolej+ do 2029 roku wraz z zgłoszoną autopoprawką. 
WYNIKI: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: Marek Basaj (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta 
Koch (ZA), Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski 
(ZA), Andrzej Mieloszyński (NIEOBECNI), Piotr Mulkowski (NIEOBECNI), Robert 
Piątek (ZA), Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), 
Nina Stępa (ZA), Cezary Strzelec (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Edward Szczepański (ZA), 
Martyna Wachowiak (ZA), Rafał Wachowiak (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Lilianna Wąsik 
(ZA), Grzegorz Wiśniewski (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Tomasz Wojna (ZA), Zdzisław 
Żeleźny (ZA) 
 
Uchwała Nr 508/XLIV/2023 większością głosów „za” została podjęta. 
(Uchwała Nr 508/XLIV/2023 stanowi załącznik nr 17 do protokołu) 

 
n) w sprawie udzielenia Województwu Wielkopolskiemu pomocy finansowej 

w formie dotacji celowej przeznaczonej na realizację inwestycji drogowej; 
Projekt uchwały zreferował Burmistrz – Adam Lewandowski.  
Przewodnicząca Rady – Katarzyna Sarnowska zgłosiła autopoprawkę dot. 
podstawy prawnej: ustawa o finansach publicznych dodano poz. 658 i poz.803 
(Autopoprawka stanowi załącznik nr 18 do protokołu) 

 
Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto. 

 
Przewodnicząca Komisji Budżetowej – Barbara Ratajczak poinformowała, 
że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
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Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 
w sprawie udzielenia Województwu Wielkopolskiemu pomocy finansowej 
w formie dotacji celowej przeznaczonej na realizację inwestycji drogowej 
wraz z zgłoszoną autopoprawką. 
WYNIKI: ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch (ZA), 
Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski (ZA), 
Andrzej Mieloszyński (NIEOBECNI), Piotr Mulkowski (NIEOBECNI), Robert 
Piątek (ZA), Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska 
(ZA), Nina Stępa (ZA), Cezary Strzelec (ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna 
Wachowiak (ZA), Rafał Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz 
Wiśniewski (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Tomasz Wojna (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Uchwała Nr 509/XLIV/2023 większością głosów „za” została podjęta. 
(Uchwała Nr 509/XLIV/2023 stanowi załącznik nr 19 do protokołu). 
 
o) zmieniającego uchwałę w sprawie uchwały budżetowej gminy Śrem 

na 2023 rok; 
Projekt uchwały zreferował Skarbnik Gminy – Krzysztof Lewandowski. 
 
Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie 
posiedzenia. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
Radny Grzegorz Wiśniewski zapytał jaka, jest wysokość składki na jednego 
mieszkańca do Metropoli Poznań? 
Burmistrz Adam Lewandowski przekazał, że odpowiedź zostanie Radnemu 
przekazana, ponieważ nie pamięta. 
Dyskusje zakończono. 
 
Przewodnicząca Komisji Budżetowej – Barbara Ratajczak poinformowała, 
że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej gminy Śrem na 2023 
rok; 
WYNIKI: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 2 
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Wyniki imienne: Marek Basaj (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Tomasz Jakuszek (ZA), 
Żaneta Koch (ZA), Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof 
Lewandowski (ZA), Andrzej Mieloszyński (NIEOBECNI), Piotr Mulkowski 
(NIEOBECNI), Robert Piątek (ZA), Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), 
Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa (ZA), Cezary Strzelec (WSTRZYMUJĘ 
SIĘ), Edward Szczepański (ZA), Martyna Wachowiak (ZA), Rafał Wachowiak 
(WSTRZYMUJĘ SIĘ), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz Wiśniewski (WSTRZYMUJĘ 
SIĘ), Tomasz Wojna (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Uchwała Nr 510/XLIV/2023 większością głosów „za” została podjęta. 
(Uchwała Nr 510/XLIV/2023 stanowi załącznik nr 20 do protokołu). 
 
p) zmieniającego uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Śrem na lata 2023 – 2033; 
Projekt uchwały zreferował Skarbnik Gminy – Krzysztof Lewandowski. Zgłosił 
również autopoprawki dot. załącznika nr 1 i 2. (Autopoprawki stanowią 
załącznik nr 21 do protokołu) 
 
Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie 
posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto. 
 
Przewodnicząca Komisji Budżetowej – Barbara Ratajczak poinformowała, 
że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Śrem na lata 2023 – 2033 wraz z zgłoszonymi 
autopoprawkami; 
WYNIKI: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 1, 
NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: Marek Basaj (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Tomasz Jakuszek (ZA), 
Żaneta Koch (ZA), Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof 
Lewandowski (ZA), Andrzej Mieloszyński (NIEOBECNI), Piotr Mulkowski 
(NIEOBECNI), Robert Piątek (ZA), Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), 
Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa (ZA), Cezary Strzelec (WSTRZYMUJĘ 
SIĘ), Edward Szczepański (ZA), Martyna Wachowiak (ZA), Rafał Wachowiak 
(WSTRZYMUJĘ SIĘ), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz Wiśniewski (BRAK GŁOSU), 
Tomasz Wojna (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
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Uchwała Nr 511/XLIV/2023 większością głosów „za” została podjęta. 
(Uchwała Nr 511/XLIV/2023 stanowi załącznik nr 22 do protokołu). 

 
 

q) w sprawie uznania skargi na Burmistrza Śremu za bezzasadną; 
Projekt uchwały zreferował Przewodniczący Komisji Skarg i Wniosków – 
Mariusz Kociemba. Zgłosił również autopoprawkę dot. dodania akapitu 
w uzasadnieniu w sprawie dwóch dodatkowych pism złożonych przez 
skarżącego. (Autopoprawka stanowi załącznik nr 23 do protokołu) 
 
Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie 
posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto. 
 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 
w sprawie uznania skargi na Burmistrza Śremu za bezzasadną wraz z 
zgłoszoną autopoprawką; 
WYNIKI: ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch (ZA), 
Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski (ZA), 
Andrzej Mieloszyński (NIEOBECNI), Piotr Mulkowski (NIEOBECNI), Robert 
Piątek (ZA), Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska 
(ZA), Nina Stępa (ZA), Cezary Strzelec (ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna 
Wachowiak (ZA), Rafał Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz 
Wiśniewski (ZA), Tomasz Wojna (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Uchwała Nr 512/XLIV/2023 jednogłośnie została podjęta. 
(Uchwała Nr 512/XLIV/2023 stanowi załącznik nr 24 do protokołu). 
 
r) w sprawie ustanowienia sztandaru gminy Śrem oraz ustalenia zasad jego 

używania. 
Głos zabrał Burmistrz Adam Lewandowski poinformował, że w tym roku 
przypada 770 rocznica nadania praw miejskich naszemu miastu. Nie będzie 
z tej okazji żadnych hucznych wydarzeń, jedynie 14 czerwca br. zostanie przez 
Przewodniczącą Rady Miejskiej w Śremie zwołana sesja uroczysta, po której 
zostanie przekazany sztandar Gminy Śrem.  
Projekt uchwały zreferował Komendant SM – Marian Goliński. 
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Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie 
posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto. 
 
Przewodniczący Komisji Wsi i Samorządu – Krzysztof Lewandowski 
poinformowała, że Komisja zaopiniował projekt uchwały pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 
w sprawie ustanowienia sztandaru gminy Śrem oraz ustalenia zasad jego 
używania; 
WYNIKI: ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch (ZA), 
Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski (ZA), 
Andrzej Mieloszyński (NIEOBECNI), Piotr Mulkowski (NIEOBECNI), Robert 
Piątek (ZA), Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska 
(ZA), Nina Stępa (ZA), Cezary Strzelec (ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna 
Wachowiak (ZA), Rafał Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz 
Wiśniewski (ZA), Tomasz Wojna (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Uchwała Nr 513/XLIV/2023 jednogłośnie została podjęta. 
(Uchwała Nr 513/XLIV/2023 stanowi załącznik nr 25 do protokołu). 

 
Salę obrad opuścił Radny Piotr Rojek. 

 
Ad. 5. Rozpatrzenie projektów obwieszczeń Rady Miejskiej w Śremie w sprawie 
ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały: 

a) w sprawie Regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych 
w szkołach prowadzonych przez gminę Śrem; 

 
Uwag nie zgłoszono. 
 
Głosowanie w sprawie podjęcia obwieszczenia.  
 
Wyniki: ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch (ZA), 
Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski (ZA), Andrzej 
Mieloszyński (NIEOBECNI), Piotr Mulkowski (NIEOBECNI), Robert Piątek (ZA), 
Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (BRAK GŁOSU), Katarzyna Sarnowska (ZA), 
Nina Stępa (ZA), Cezary Strzelec (ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna 
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Wachowiak (ZA), Rafał Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz 
Wiśniewski (ZA), Tomasz Wojna (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Obwieszczenie Nr 42/XLIV/2023 większością głosów „za” zostało podjęte. 
(Obwieszczenie Nr 42/XLIV/2023 stanowi załącznik nr 26 do protokołu) 
 

b) w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości budynków 
lub ich części, w których wykonano remont elewacji; 

 
Uwag nie zgłoszono. 
 
Głosowanie w sprawie podjęcia obwieszczenia.  
Wyniki: ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch (ZA), 
Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski (ZA), Andrzej 
Mieloszyński (NIEOBECNI), Piotr Mulkowski (NIEOBECNI), Robert Piątek (ZA), 
Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (BRAK GŁOSU), Katarzyna Sarnowska (ZA), 
Nina Stępa (ZA), Cezary Strzelec (ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna 
Wachowiak (ZA), Rafał Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz 
Wiśniewski (ZA), Tomasz Wojna (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Obwieszczenie Nr 43/XLIV/2023 większością głosów „za” zostało podjęte. 
(Obwieszczenie Nr 43/XLIV/2023 stanowi załącznik nr 27 do protokołu) 
 

c) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
obszaru położonego w Śremie; 

 
Uwag nie zgłoszono. 
 
Głosowanie w sprawie podjęcia obwieszczenia.  
 
Wyniki: ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch (ZA), 
Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski (ZA), Andrzej 
Mieloszyński (NIEOBECNI), Piotr Mulkowski (NIEOBECNI), Robert Piątek (ZA), 
Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (BRAK GŁOSU), Katarzyna Sarnowska (ZA), 
Nina Stępa (ZA), Cezary Strzelec (ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna 
Wachowiak (ZA), Rafał Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz 
Wiśniewski (ZA), Tomasz Wojna (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
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Obwieszczenie Nr 44/XLIV/2023 większością głosów „za” zostało podjęte. 
(Obwieszczenie Nr 44/XLIV/2023 stanowi załącznik nr 28 do protokołu) 
 

Na salę obrad opuścił Radny Piotr Rojek. 
 
Ad.6. Informacja o zgłoszonych żądaniach, o których mowa w art. 36 ust. 1–3 
i ust. 5 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym, i wydanych decyzjach, o których mowa w art. 37 ust. 6 i 7 ustawy, 
w okresie od 23 kwietnia 2022 r. do 26 kwietnia 2023 r. 
Informację radni otrzymali wraz z innymi materiałami na sesję w związku z czym 
odstąpiono od jej referowania.  
(Informacja stanowi załącznik nr 29 do protokołu) 
 
Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto. 
 
Ad.7. Współpraca gminy Śrem z organizacjami pozarządowymi. 
Informację radni otrzymali wraz z innymi materiałami na sesję w związku z czym 
odstąpiono od jej referowania.  
(Informacja stanowi załącznik nr 30 do protokołu) 
 
Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto. 
 
Ad.8. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Śremie za 2022 
rok. 
Sprawozdanie radni otrzymali wraz z innymi materiałami na sesję w związku 
z czym odstąpiono od jego referowania.  
(Informacja stanowi załącznik nr 31 do protokołu) 
 
Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto. 
 
Ad.9. Ocena zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji 
społecznej i demograficznej za 2022 rok. 
Informację radni otrzymali wraz z innymi materiałami na sesję w związku z czym 
odstąpiono od jej referowania.  
(Informacja stanowi załącznik nr 32 do protokołu) 
 
Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie posiedzenia. 
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Dyskusji nie podjęto. 
 
Ad. 10. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 
Sprawozdanie radni otrzymali wraz z innymi materiałami na sesję w związku 
z czym odstąpiono od jego referowania. 
(Sprawozdanie stanowi załącznik nr 33 do protokołu) 
 
Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie posiedzenia. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
Radny Tomasz Jakuszek zapytał, na jaki cel zmieniono sposób użytkowania 
budynków byłego więzienia? 
Naczelnik PPS odpowiedziała, że wniosek dotyczył zmiany sposobu użytkowania 
na budynki mieszkalne jednorodzinne i usługowe. 
Radny Tomasz Jakuszek zapytał, czy wniosek ten został pozytywnie rozpatrzony? 
Naczelnik PPS odpowiedziała, że tak ponieważ nie ma żadnych przeciwskazań. 
Wszystkie parametry się zgadzają, ponieważ zabudowa mieszkaniowa i usługowa 
występuje w okolicy, czyli nie było przeszkód. 
Radny Tomasz Jakuszek zapytał, jakiego budynku dotyczy zapis o budowie 
budynku mieszkalnego wielorodzinnego z częścią usługową wraz z rozbiórką 
istniejącego budynku w obrębie ul. Młyńskiej, Dąbrowskiego i Piłsudskiego? 
Naczelnik PPS odpowiedziała, że jest to budynek idąc od miasta po prawej 
stronie tuż przy moście, jest to teren obok spalonego budynku. 
Dyskusje zakończono. 
 
Ad. 9. Interpelacje i zapytania radnych, wolne głosy. 
Przewodnicząca Rady – Katarzyna Sarnowska poinformowała, że do Zespołu 
Obsługi Rady wpłynęła następująca korespondencja: 

• 29 marca br. wpłynął email od Przewodniczącej Sejmiku Województwa 
Wielkopolskiego p. Małgorzaty Waszak-Klepki przekazujący uchwałę 
LI/1020/23 z dnia 27 marca 2023 r Sejmiku Województwa Wielkopolskiego 
w sprawie przyjęcia Stanowiska Sejmiku Województwa Wielkopolskiego 
w celu upamiętnienia 175. rocznicy Powstania Wielkopolskiego 
(Powstania Poznańskiego) 1848 roku. 

• 14 kwietnia br. wpłynęło pismo od Wojewody Wielkopolskiego dot. 
wezwania do uzupełnienia dokumentacji prac planistycznych do uchwały 
Nr 494/XLIII/2023 Rady Miejskiej w Śremie z dnia 23 marca 2023 r. 
zmieniającej uchwałę w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego obszaru położonego w Śremie. 
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• 4 maja br. wpłynął email od Wodnego Ochotniczego Pogotowia 
Ratunkowego Rzeczpospolitej Polskiej z informacja o zagrożeniach 
dla osób przebywających na obszarach wodnych. Pismo zostało 
przekazane do Burmistrza Śremu z prośbą o dokonanie analizy 
w przedmiotowej sprawie i udzielenie odpowiedzi zainteresowanym. 

• 4 maja br. wpłynęło Postanowienie Nr 50/2023 Komisarza Wyborczego 
w Koninie II z dnia 25 kwietnia 2023 r. w sprawie dostosowania opisu 
granic okręgów wyborczych Gminy Śrem do stanu faktycznego. 

• 4 maja br. wpłynęło Postanowienie Nr 75/2023 Komisarza Wyborczego 
w Koninie II z dnia 26 kwietnia 2023 r. w sprawie dostosowania opisu 
granic okręgów wyborczych powiatu śremskiego do stanu faktycznego. 

Dodała, że z dokumentami można zapoznać się w Zespole Obsługi Rady. 
 
Burmistrz Adam Lewandowski, przekazał, że Związek Wielkopolski Transport 
Regionalny do którego należy Gmina Śrem, przystąpił do przetargu na zakupów 
20 autobusów, a z wstępnego rozstrzygnięcia przetargu wiadomo, że uda 
się zakupić 23 autobusy. 5 z tych autobusów będzie obsługiwać trasę Śrem-
Poznań. Podjęto również decyzję o przystąpieniu do programu unijnego o zakup 
40 kolejnych autobusów. Aktualnie flota składa się z 73 autobusów.  Dodał 
również, że rok 2022 zakończył się zyskiem 1 350 000,00 zł, a całość zysku została 
przeznaczona na pokrycie całej straty jeszcze przed przejęciem PKS. Na dziś jest 
36 gmin, które przystąpiły do Związku. 
 
Na zakończenie Przewodnicząca Rady zaprosiła wszystkich zgromadzonych na: 

1. Uroczystą Sesję w dn. 14.06.2023 o godz. 17:00; 
2. Sesję Absolutoryjną w dn. 22.06.2023 o godz. 11:00. 

 
 
Ad. 10. Zamknięcie sesji. 
Przewodnicząca Rady - Katarzyna Sarnowska stwierdziła, iż porządek XLIV sesji 
Rady Miejskiej w Śremie został wyczerpany i zamknęła obrady sesji o godz. 14:47 
dziękując wszystkim za przybycie. 
 
          Przewodniczyła: 
       Przewodnicząca Rady Miejskiej 
              Katarzyna Sarnowska 
 
 
Załączniki: 

1. Lista obecności Radnych na XLIV sesji Rady Miejskiej w Śremie. 
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2. Zawiadomienia o sesję XLIV sesji Rady Miejskiej w Śremie. 
3. Uchwała Nr 496/XLIV/2023 w sprawie przystąpienia gminy Śrem 

do projektu pn. "Rozwój Wielkopolskiej Sieci Centrów Usług Społecznych" 
na lata 2023 - 2026, realizowanego przez Samorząd Województwa 
Wielkopolskiego oraz Regionalny Ośrodek Polityki Społecznej w Poznaniu 
w ramach Programu Fundusze Europejskie dla Wielkopolski; 

4. Uchwała Nr 497/XLIV/2023 w sprawie utworzenia Centrum Usług 
Społecznych w Śremie oraz nadania statutu;  

5. Uchwała Nr 498/XLIV/2023 w sprawie określenia wysokości opłat 
za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów; 

6. Uchwała Nr 499/XLIV/2023 w sprawie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego w rejonie ul. Ustronnej i Andersena 
w Śremie; 

7. Uchwała Nr 500/XLIV/2023 w sprawie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego w rejonie ul. Farnej w Śremie; 

8. Uchwała Nr 501/XLIV/2023 w sprawie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego cmentarza komunalnego w Śremie; 

9. Uchwała Nr 502/XLIV/2023 w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 6 terenów 
położonych na obszarze „Helenki” w Śremie; 

10. Uchwała Nr 503/XLIV/2023 zmieniającą uchwałę w sprawie wyrażenia 
zgody na zawarcie Aneksu Nr 9 do POROZUMIENIA MIĘDZYGMINNEGO 
zawartego w dniu 21 marca 2014 r. w sprawie powierzenia gminie Jarocin 
przygotowania i wykonania zadania pn.: „Zorganizowanie i nadzór nad 
funkcjonowaniem systemu gospodarki odpadami i osadami ściekowymi 
dla gmin objętych porozumieniem wraz z budową Zakładu 
Zagospodarowania Odpadów Jarocin z siedzibą w Witaszyczkach 
z punktami przeładunkowymi”; 

11. Autopoprawka do projektu uchwały Nr 504/XLIV/2023 
12. Uchwała Nr 504/XLIV/2023 w sprawie określenia wymagań, jakie 

powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na 
świadczenie usług w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych 
lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków 
i transportu nieczystości ciekłych na terenie gminy Śrem; 

13. Uchwała Nr 505/XLIV/2023 w sprawie określenia górnych stawek opłat 
ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych, opróżniania zbiorników 
bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych 
oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych;  
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14. Uchwała Nr 506/XLIV/2023 w sprawie nadania nazwy rondu 
zlokalizowanemu w miejscowości Psarskie w gminie Śrem; 

15. Uchwała Nr 507/XLIV/2023 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie 
darowizny nieruchomości położonych w Wyrzece i Dąbrowie na rzecz 
powiatu śremskiego; 

16. Autopoprawka do projektu uchwały Nr 508/XLIV/2023 
17. Uchwała Nr 508/XLIV/2023 w sprawie udzielenia Województwu 

Wielkopolskiemu pomocy finansowej w formie dotacji celowej na pokrycie 
części wkładu własnego w związku z realizacją Projektu pn. „Rewitalizacja 
linii kolejowej nr 369 na odcinku Śrem – Czempiń” w ramach Programu 
Uzupełniania Lokalnej i Regionalnej Infrastruktury Kolejowej – Kolej+ 
do 2029 roku;  

18. Autopoprawka do projektu uchwały Nr 509/XLIV/2023 
19. Uchwała Nr 509/XLIV/2023 w sprawie udzielenia Województwu 

Wielkopolskiemu pomocy finansowej w formie dotacji celowej 
przeznaczonej na realizacje inwestycji drogowej; 

20. Uchwała Nr 510/XLIV/2023 zmieniającą uchwałę w sprawie uchwały 
budżetowej gminy Śrem na 2023 rok; 

21. Autopoprawka do projektu uchwały Nr 511/XLIV/2023 
22. Uchwała Nr 511/XLIV/2023 zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śrem na lata 2023 – 2033; 
23. Autopoprawka do projektu uchwały Nr 512/XLIV/2023 
24. Uchwała Nr 512/XLIV/2023 w sprawie uznania skargi na Burmistrza Śremu 

za bezzasadną; 
25. Uchwała Nr 513/XLIV/2023 w sprawie ustanowienia sztandaru gminy 

Śrem oraz ustalenia zasad jego używania. 
26. Obwieszczenie Nr 42/XLIV/2023 w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu 

uchwały w sprawie Regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych 
w szkołach prowadzonych przez gminę Śrem;  

27. Obwieszczenie Nr 43/XLIV/2023 w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu 
uchwały w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości budynków 
lub ich części, w których wykonano remont elewacji, 

28. Obwieszczenie Nr 44/XLIV/2023 w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu 
uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
obszaru położonego w Śremie.   

29. Informacja o zgłoszonych żądaniach, o których mowa w art. 36 ust. 1–3 
i ust. 5 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym, i wydanych decyzjach, o których mowa w art. 37 ust. 6 i 7 
ustawy, w okresie od 23 kwietnia 2022 r. do 26 kwietnia 2023 r. 

30. Informacja dot. współpraca gminy Śrem z organizacjami pozarządowymi. 
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31. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Śremie za 2022 
rok. 

32. Ocena zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji 
społecznej i demograficznej za 2022 rok. 

33. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 
 
Protokołowała: 
Marta Matuszewska 


